

作者：葉淑綾 Yeh, Shu-Ling

A. 期刊論文

葉淑綾，2009，重思阿美族的年齡階級組織，東台灣研究 13：3-28。

Yeh, Shu-Ling. 2012 The Process of Kinship in the Paternal/Fraternal House of the Austronesian-speaking Amis of Taiwan. *Oceania* 82:186-204. (SSCI)

葉淑綾，2012，書評「World Anthropologies: Disciplinary Transformations within Systems of Power」，考古人類學刊 76: 139-152。

Yeh, Shu-Ling. 2013 Pig Sacrifices, Mobility and the Ritual Recreation of Community Among the Amis of Taiwan. *The Asia Pacific Journal of Anthropology* 14(1):41-56. (SSCI)

葉淑綾，2014，變遷中的存續—當代烏石鼻阿美族人的社群生活，南島研究學報 5(1):1-30。

B. 專書論文

葉淑綾，2013，阿美族歌舞文化的意涵，收於《尋覓複音：重拾臺東阿美族失落古謠》，頁 40-45。苗栗：貓狸文化工作室。

Yeh, Shu-Ling. 2014 Pig Sacrifices, Mobility and the Ritual Recreation of Community Among the Amis of Taiwan. In *Religion and Mobility in a Globalising Asia: New Ethnographic Explorations*. Pp.41-56. Edited by Sin Wen Lau and Nanlai Cao. London: Routledge

葉淑綾，2015，阿美族的 *ilisin* 祭儀：以烏石鼻部落的研究為例，收於《2012 臺灣原住民族歲時祭儀及相關文化資料研究成果》，頁 104-128。屏東：行政院原住民族委員會文化園區管理局。

C. 學位論文

葉淑綾，2002，母親意象與同胞意理：一個海岸阿美部落家的研究。國立臺灣大學人類學研究所碩士論文。

Yeh, Shu-Ling. 2009. The Encompassing Kinship System of the Austronesian-speaking Amis of Taiwan: Continuity and Change. PhD Thesis. Canberra, Australia: the Australian National University.

D. 研討會論文及專題演講

Yeh, Shu-Ling. 2008 'Contemporary Community Life of the Austronesian-Speaking Amis of Taiwan'. The 14th Annual North American Taiwan Studies Conference. Date: 27-29 June 2008. University of Washington, USA.

Yeh, Shu-Ling. 2008 'Contemporary Community Life of the Austronesian-Speaking Amis of Taiwan—the *Miingay* Ritual'. A Joint Conference of the ASA, the

- ASAANZ, and the AAS 2008. Date: 8-12 December 2008. University of Auckland, New Zealand.
- 葉淑綾，2010，重思阿美族的年齡組織，民族學研究所週一演講，日期：民國九十九年一月四日，台北：中央研究院。
- 葉淑綾，2010，海岸阿美族男子會所內的親屬過程，人類學研究所週三演講，日期：民國九十九年四月二十八日，新竹：清華大學。
- 葉淑綾，2010，海岸阿美族男子會所內的親屬過程，人類學系週五演講，日期：民國九十九年五月七日，台北：台灣大學。
- Yeh, Shu-Ling. 2011 'The Paternal Age-set System of the Austronesian-speaking Amis of Taiwan'. The 2011 Annual Meeting of the Association for Social Anthropology in Oceania. Date: 9 February-12 February 2011. Honolulu, Hawai'i, USA.
- Yeh, Shu-Ling. 2011 'Indigenous Christianity among the Austronesian-speaking Amis of Taiwan'. The 2011 Joint Conference of the Association for Asian Studies and International Convention of Asia Scholars. Date: 31 March-3 April 2011. Honolulu, Hawai'i, USA.
- 葉淑綾，2011，文化並未正在消失—從天主教在烏石鼻阿美族部落的發展談起，人類學研究所週三演講，日期：民國一〇〇一年四月二十七日，新竹：清華大學。
- Yeh, Shu-Ling. 2011 'Linking Research of Taiwan Aboriginal Cultures to the Austronesian World—the Amis as a Case Study'. 60 Years of Anthropology at ANU—Contesting Anthropology's Futures. Date: 26-28 September 2011. Canberra, Australia.
- 葉淑綾，2012，移動中的穩定—當代阿美人對「家」的建構與想像，國科會整合型計畫「國家治理、地方社會與文化能動性：臺灣原住民部落當代變遷的研究」工作坊，日期：民國一〇〇一年三月三十一日，台北：中央研究院。
- 葉淑綾，2012，Stability in the Context of Movement: How the Amis People Construct and Imagine "Home"，第一屆台灣研究世界大會，日期：民國一〇〇一年四月二十八日，台北：中央研究院。
- 葉淑綾，2012，當代海岸阿美族人的社群生活，國立史前文化博物館週一演講，日期：民國一〇〇一年五月四日，台東：國立史前文化博物館。
- 葉淑綾，2012，跨地家園的營造：從海岸阿美族的研究出發，「什麼是家？」學術研討會，日期：民國一〇〇一年七月五日，台北：中央研究院。
- 葉淑綾，2012，遷移和跨地「家園」的建構與想像：以阿美族的研究為例，臺灣人類學與民族學會 2012 年會，日期：民國一〇〇一年十月七日，台北：中央研究院。
- Yeh, Shu-Ling. 2013 'The Translocal Community among the Austronesian-speaking Amis of Taiwan'. The 2013 Annual Meeting of the Association for Social

- Anthropology in Oceania. Date: 5 February-9 February 2013. San Antonio, Texas, USA.
- Yeh, Shu-Ling. 2013 'Contemporary Harvest Festivals among the Austronesian-speaking Amis of Taiwan'. The 2013 Annual Meeting of the International Convention of Asia Scholars. Date: 24 June-27 June 2013. Macao, P. R. China.
- Yeh, Shu-Ling. 2014 'Migration and the Making of a Translocal Community among the Amis of Taiwan'. The 2014 Annual Meeting of the Association for Social Anthropology in Oceania. Date: 4 February-8 February 2014. Kona, Hawai'i, USA.
- 葉淑綾，2014，移民與宗教：以阿美族的研究為例，台灣原住民國際學術研討會，日期：民國一〇三年九月十五至十七日，台北：中央研究院人文社會科學館。
- 葉淑綾，2014，阿美族的遷移與宴慶活動，臺灣人類學與民族學學會暨世界人類學會聯合會-2014 聯合年會，日期：民國一〇三年十月三至四日，台北：國立政治大學社會科學學院綜合院館。
- Yeh, Shu-Ling. 2014 'Connecting Research of Taiwan Aboriginal Cultures to the Austronesian World—the Amis as a Case Study'. Pacific History Association Biennial Conference 2014. Date: 3 December-6 December 2014. Taipei & Taitung, Taiwan.
- 葉淑綾，2014，當代烏石鼻阿美族人的社群面貌與轉換異鄉為家園的實踐，「新世紀的社會與文化」研究群之「什麼是(當代的)地方社會？」講論會，日期：民國一〇三年十二月二十七日，新竹：清華大學人社院。
- Yeh, Shu-Ling. 2015 'Migration and the Proliferation of Harvest Festivals among the Austronesian-speaking Amis of Taiwan'. Taiwan: The View from the South Conference. Date: 6 January-9 January 2015. Canberra, Australia.
- Yeh, Shu-Ling. 2015 'Migration and Homemaking Practices among the Austronesian-speaking Amis of Taiwan'. The 2015 Annual Meeting of the Association for Social Anthropology in Oceania. Date: 3 February-7 February 2015. Santa Fe, New Mexico, USA.
- 葉淑綾，2015，阿美族跨地家園的當代面貌，「新世紀的社會與文化」研究群之「什麼是(當代的)地方社會？」，日期：民國一〇四年二月二十七至二十八日，新竹：清華大學人社院。
- Yeh, Shu-Ling. 2015 'Innovative Religious Practices among Amis Aborigine Migrants in Taiwan'. Panel: Breaking Open the Religious Realm: 21st Century Religious Developments in Taiwan. The 2015 AAS in Asia. Date: 22 June-24 June 2015. Academia Sinica, Taipei, Taiwan.

Yeh, Shu-Ling. 2015 'The house-building process and the production of locality among the Amis of Taiwan'. The 9th International Convention of Asia Scholars. Date: 5 July-9 July 2015. Adeliade, Australia.